
                                                                                                 Krobia, dnia 6 czerwca 2014 r. 

 

                              P R O T O K Ó Ł    Nr   XLVII/2014 
  
                  z   XLVII sesji  Rady  Miejskiej  w K r o b i ,  

                  w dniu  4 czerwca 2014 r. w ZSOiZ w Krobi     

=========================================================  
                   godzina rozpoczęcia :    16.30 

                    godzina zakończenia :    20.15  

                   Na ogólną liczbę 15 osobowego składu Rady w sesji uczestniczyło 15 radnych.   
                    

                   Ponadto w sesji uczestniczyli :  

              ====================== 

     1.   Czwojda Sebastian          - Burmistrz Krobi.   

     2.   Walczak Damian             - Skarbnik Gminy.     

                   3.   Szablewska Katarzyna    - Sekretarz Gminy. 

                   4.   Zawieja Karol                  - radca prawny. 

                   5.   Sołtysi Gminy Krobia.                  

                   6.   Zaproszeni goście, przedstawiciele organizacji i zakładów pracy.                    

                    Porządek obrad sesji :   

      

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.   

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z  XLVI sesji.  

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji.  

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                              

w okresie międzysesyjnym. 

7. 

8. 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :                                                                                                  

a)  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem                           

z wykonania budżetu Gminy Krobia za 2013 rok,   

b)  udzielenia  Burmistrzowi  Krobi  absolutorium  z  tytułu wykonania budżetu 

Gminy Krobia za 2013 rok,  

c) zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  Biblioteki Publicznej 

Miasta i Gminy w Krobi za rok 2013,   

d) zatwierdzenia rocznego  sprawozdania  finansowego  Gminnego Centrum 

Kultury i Rekreacji im. Jana z Domachowa Bzdęgi w Krobi za rok 2013, 

e)  nieodpłatnego przejęcia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości 

położonej w Chwałkowie, 

f)  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanych położonych                     

w Kuczynie, 

g) wyrażenia zgody na nabycie udziału w nieruchomości niezabudowanej  

położonej w Żychlewie,  

h)   udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu,  

i)  uchwalenia Statutu Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                     
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w Krobi, 

j)  zmiany Uchwały Nr XLII/337/2013 Rady Miejskiej w Krobi z dnia                       

27 grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krobia  na lata 2014 - 2025,  

        k)  zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2014. 

 

     9.   Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Gminy Krobia z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy                            

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2013”.  

   10.   Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2013 dla Gminy Krobia. 

   11.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

   12.  Wolne głosy i wnioski. 

   13.  Zakończenie. 

                                                                                           

Sesji przewodniczył przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Jóźwiak. 
 

Ad. 1 Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.   

Przewodniczący Rady powitał radnych, pracowników Urzędu oraz pozostałych 

zaproszonych gości.   

Na podstawie listy obecności stwierdzono, że na sali znajduje się 15 radnych, wobec czego 

sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.   
       

      Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad.       
      Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji.  

      Przewodniczący Rady : Burmistrz wnosi o uzupełnienie porządku obrad o rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Krobi, jako pkt 8i. 

      Zgłoszoną zmianę porządku obrad sesji przejęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.  

      Porządek obrad po zmianach przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.  

      Pierwotny porządek obrad stanowi załącznik do protokołu. 
 

      Ad. 3 Przyjęcie protokołu z XLVI sesji.    

      E. Dopierała : proponuję aby w pkt. 9c) zmienić zapis: „postaci zasłużonych księży”,                          

a nie „zadłużonych”.       

      Protokół z XLVI sesji przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.  
         

      Ad. 4 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji. 

      Burmistrz : wpłynęła odpowiedź KZGRL dot. odbioru odpadów komunalnych, oraz 

przekazano do Starostwa Powiatowego w Gostyniu interpelację dot. ubytków w jezdni                    

w miejscowości Sułkowice.  
 

      Ad. 5 Interpelacje i zapytania radnych.  
      E. Dopierała : 1. Od nowego roku szkolnego dostępny będzie nowy bezpłatny podręcznik 

dla pierwszaków, również będzie dopłata do podręcznika do języka obcego i materiałów 

szkolnych. Otrzymać je mają wszystkie dzieci niezależnie od dochodu rodziny. Czy dotarły 

już do urzędu informacje, wytyczne z których widomo będzie co kryje się pod nazwą 

materiały szkolne i czy rodzice mają kupować tornistry i przybory, czy na rachunek zakupić 
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i nastąpi zwrot pieniędzy, tak jak to było przy wyprawce szkolnej, czy ewentualnie będzie to 

zabezpieczone przez szkołę.   

      2. Zatwierdzone są arkusze organizacyjne szkół, czy może Pan podać  liczbę utworzonych 

klas pierwszych, czy jest wzrost w stosunku do obecnego roku, bowiem od września pójdą 

dzieci siedmioletnie i część rocznika dzieci sześcioletnich.  

      3. Zgodnie ze znowelizowaną ustawą o systemie oświaty od września w klasach 1-3 

nauczyciele i wychowawcy świetlicy mogą mieć asystenta. Czy w naszych szkołach 

przewiduje się zatrudnienie asystentów, jeśli tak to czy będzie można wykorzystać 

dotychczasową kadrę szkół, czy też zatrudnić dodatkowe osoby i znaleźć dodatkowe źródło 

finansowania, bądź będzie dotacja celowa?  

      4. Czy w wyniku przeprowadzonej rekrutacji do przedszkoli wszystkie dzieci, których 

rodzice złożyli wnioski o przyjęcie zostaną objęte wychowaniem przedszkolnym?  

      5. Temat dotyczy zajmowania przestrzeni publicznej przez dłuższy czas przez 

mieszkańców. Na terenie przed cmentarzem przy ul. Poznańskiej jest mały parking na 

którym stoi od grudnia opel z nr rejestracyjnymi z naszego rejonu. Pojazd ten nie należy do 

żadnego z mieszkańców i zgłaszali to na Posterunek Policji.   Najprawdopodobniej nie 

uzyskali odpowiedzi takiej jak ja dzisiaj uzyskałam od Komendanta Posterunku Policji. Nie 

ma tam zakazu, ale jeśli każdy w taki sposób tą przestrzeń publiczną będzie zajmować, więc 

jako gospodarz Pan mógłby się ustosunkować do tego. Prosiłabym Komendanta Posterunku 

Policji o przekazanie tym mieszkańcom  informacji o tej sytuacji.   

      M. Duda : 1. Jakiś czas temu postawiono znaki przy ZSPiG w Krobi ograniczające postój, 

lecz zakaz ten nie jest respektowany przez kierowców. Prośba aby zwrócić uwagę Policji na 

częstą kontrolę, aby tych kierowców zdyscyplinować.   

      2. Kwestia związana jest z pewnymi propozycjami, które zostały wypracowane na spotkaniu 

z mieszkańcami tzw. Heimatu w zakresie zmiany organizacji ruchu na tym terenie. Była 

deklaracja p. Burmistrza o skierowaniu dokumentacji do Powiatowej Komisji 

Bezpieczeństwa i proszę o informację o tej sprawie. W związku z tym wiąże się 

zamontowanie ograniczników prędkości wzdłuż parku na ul. Słowackiego. W miejscu 

często uczęszczanym przez dzieci placu zabaw kierowcy nie respektują przepisów 

ograniczenia.  

      3. Również na ul. Miejsko-Góreckiej wymagane jest zamontowanie takich ograniczników 

prędkości, ponieważ mieszkańcy tej ulicy zwracają uwagę o konieczności ich założenia.                  

Z kierunku rynku kierowcy rozwijają takie prędkości, że mieszkańcy czują się zagrożeni.  

      4. Kwestia dotyczy zbiornika wodnego tzw. fosy, woda jest bardzo zanieczyszczona i czy 

planuje Pan podjąć działania w celu oczyszczenia tego zbiornika.  Pytam o to w kontekście 

kompleksowego rozwiązania remontu budynku i uporządkowania do końca rewitalizacji 

całej tej strefy.  

      M. Szpurka : 1. Przy drodze w Chwałkowie jadąc w kierunku do Domu Kultury rozjechany 

jest chodnik i krawężnik i prawdopodobnie zbroiły to tiry. Zamontowanie barierek w tym 

miejscu ograniczyłyby niszczenie tego odcinka.  

      2. Proszę o wykonanie remontu ogrodzenia przy Domu Kultury, ponieważ odbywają się tam 

liczne uroczystości, a jest to wizytówka Gminy.  

      3. Rów Samica, został zablokowany most przez gałęzie i korzenie, a pomogły w tym także 

bobry, które wprowadziły się do naszego parku i należałoby ten problem rozwiązać.  

      4. Sprawa pobocza przy budynku tzw. koszarach Chwałkowo 77. Kilkakrotnie składałem 

interpelację w tym temacie do Powiatu, lecz ciągle otrzymywałem odpowiedź, iż nie ma 
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zaplanowanego remontu. Ja nigdy o taki remont nie prosiłem, lecz o wyrównanie pobocza 

ponieważ woda po opadach w tym miejscu zalewa wszystko dokoła. 

      5. Zgłaszam zarwaną kanalizację przy posesji nr 2 w Chwałkowie, podczas realizacji 

inwestycji nie wykonano przejścia na drugą stronę i po opadach przejeżdżające tiry 

zdewastowały ten odcinek.  

      6. Dlaczego zlikwidowano barierki przy szkole w Ciołkowie, umożliwiały one bezpieczne 

przejście dzieci. W tym miejscu dojdzie do nieszczęścia, ograniczenie prędkości nie 

rozwiązuje problemu.  

      7. Ponawiam temat słupów telefonicznych na nieruchomości w Ciołkowie. Rolnik 

wielokrotnie zwracał się o rozwiązanie tego problemu, ponieważ nie ma możliwości uprawy 

na tym polu. Proszę uregulować to do końca.  

      8. Wnoszę o zlikwidowanie zakazu ruchu na ulicach Wały i Zajazdowej w Krobi. Wszystkie 

ulice są już tak ciasne, tych pojazdów jest tyle, co nie miara i trzeba mieć szczęście żeby 

gdziekolwiek zaparkować. Może wyremontowana ul. Nowa rozwiąże problem komunikacji 

w mieście, ale proszę o zmianę ruchu na tych ulicach, z odpowiednim minimalnym 

ograniczaniem  tam prędkości.  

      9. Proponuję aby na bieg wiosny i jesieni każdy uczestnik otrzymywał odznaczenie, a nie 

tylko jabłkiem i wodą.   

      G. Skrobała : proszę o umieszczenie znaku ograniczenia prędkości na odcinku drogi                       

w Nieparcie przy budynku szkoły. Obecnie jest oznaczenie, że tam znajduje się szkoła, lecz 

kierowcy nie zwracają na to uwagi, stąd nie muszę tłumaczyć, że ze względu na 

bezpieczeństwo prędkość powinna tam być zdecydowanie ograniczona, nawet do 30 km/h. 

Jest to droga powiatowa, gdzie nie ma podjazdów, gdzie nie ma oświetlenia, tą drogą 

uczęszczają również małe dzieci do szkoły z drugiego końca Niepartu i to bezpieczeństwo 

powinno być na tym odcinku zapewnione.  

      W Gogolewie jest pobocze, rów ciągnący się wzdłuż drogi powiatowej, biegnącej przez tą 

wieś od drogi gminnej w kierunku przystanku autobusowego i dalej w kierunku Niepartu. 

Powiat w tej chwili wykosił pobocza ale jest to miejsce, które wymagałoby większych prac 

pielęgnacyjnych. Proszę o przekazanie do powiatu tej interpelacji.       
       

      Ad. 6 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                   

w okresie międzysesyjnym.  

      30.04. Podpisałem uchwały XLIV sesji rady Miejskiej oraz przesłano uchwały droga 

elektroniczną do RIO. 

      02.05. Uczestniczyłem w Święcie Strażaków naszej gminy. 

      Uczestniczyłem w powitaniu symboli Światowych Dni Młodzieży, które przybyły do Parafii 

pw. Św. Mikołaja w Krobi. 

      03.05. Radni uczestniczyli w obchodach Święta Konstytucji 3 MAJA. 

      07.05. Przygotowano projekty uchwał na kolejną sesję. 

      08.05. Trzech radnych uczestniczyło w obchodach zakończenia II Wojny Światowej.  

      Uczestniczyłem w Nadzwyczajnym Walnym Zgromadzeniu Członków Unii Gospodarczej 

Regionu Śremskiego – Śremski Ośrodek Wspierania Małej Przedsiębiorczości. Tematem 

posiedzenia było uchwalenie budżetu na 2014 rok.  

      09.05. Skorzystałem z zaproszenia Międzygminnego Związku Wodociągów i Kanalizacji                   

w Strzelcach Wielkich i zwiedziłem oczyszczalnię ścieków w Kobylinie i Pogorzeli oraz 

uczestniczyłem w I Pikniku Ekologicznym z okazji Dani Otwartych Funduszy Europejskich 

i 10 lat UE. 



 5 

      Odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej z udziałem Skarbnika Gminy p. Damiana 

Walczaka. Tematy posiedzenia : Analiza sprawozdań finansowych z wykonania budżetu 

gminy za 2013 rok. Przejęto informację o stanie mienia komunalnego. Przyjęto protokoły 

pokontrolne zespołów kontrolujących wykonanie budżetu za 2013 rok. 

      12.05. Posiedzenie Komisji Rewizyjnej; przyjęto opinię o wykonaniu budżetu za 2013                    

rok oraz wniosek do Rady Miejskiej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Krobi                              

z wykonania budżetu za 2013 rok.  

      13.05. Wysłano do Regionalnej Izby Obrachunkowej materiały wypracowane przez 

Komisję Rewizyjną dot. wykonania budżetu za 2013 rok. 

      14.05. Razem z Burmistrzem spotkaliśmy się z osobą, która prowadziła konsultacje 

dotyczące opracowania strategii dla Unii Gospodarczej Regionu Śremskiego – Śremskiego 

Ośrodka Wspierania małej Przedsiębiorczości. 

      16.05. Uczestniczyłem w konferencji „Edukacja a rozwój lokalny” zorganizowany                           

w Państwowej Wyższej Szkole Zawodowej w Lesznie przez Stowarzyszenie „Lokalna 

Grupa Działania Gościnna Wielkopolska” w Pępowie. 

      17.05. Uczestniczyłem w Święcie Patrona Szkoły w ZSPiG w Krobi. 

      Wiceprzewodniczący Rady p.Andrzej Miałkowski uczestniczył jako gość w XI 

Powiatowym Konkursie Piosenki Przedszkolnej, który odbył się w GCKiR im. Jana                       

z Domachowa Bzdęgi w Krobi. 

      19.05. Uczestniczyłem w uroczystości z okazji 55-lecia kapłaństwa ks. kanonika Ludwika 

Maćkowiaka. 

      Dokonałem oceny oświadczeń majątkowych radnych. 

      Złożyłem gratulacje i kwiaty p. Marii Szpurka dyrektor Biblioteki Publicznej Miasta                            

i Gminy Krobia z tytułu zastania laureatką nagrody im. Heleny Śmigielskiej przyznawanej 

przez Stowarzyszenia Bibliotekarzy Polskich Zarząd oddziału w Lesznie.  

      21.05. Zostałem zaproszony na Przegląd Recytatorki Poezji dziecięcej zorganizowany przez 

Przedszkole Samorządowe w Pudliszkach i GCKiR im. Jana z Domachowa Bzdęgi.  

      23.05. Przygotowano protokół z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

      26.05. Wysłano drogą elektroniczną uchwała Rady Miejskiej do publikacji w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

      27.05. Organizowałem wyjazd radnych na Jubileusz Unii Śremskiej.  

      Uczestniczyłem na zaproszenie Starosty Gostyńskiego w uroczystości zorganizowanej                       

z okazji Dnia Samorządowca.  

      28.05. Pięcioro radnych uczestniczyło w Konferencji Jubileuszowej z okazji 20-lecia 

działalności na rzecz rozwoju społeczno-gospodarczego Unii Gospodarczej Regionu 

Śremskiego - Śremski Ośrodek Wspierania Małej Przedsiębiorczości. Konferencja odbyła 

się w Śremie. 

      30.05. Troje radnych skorzystało z zaproszenia i możliwości wyjazdu do Brzedni z okazji 

„Dnia Samorządowca”. 

      02.06. Odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, dokonano analizy                  

„ programu współpracy Gminy Krobia z organizacjami pozarządowymi o których mowa                   

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2013. 

      Posiedzenie komisji Rady Miejskiej dla omówienia projektów uchwał oraz spraw 

bieżących. 

      04.06. Posiedzenie Komisji Budżetu dla omówienia projektów uchwał dotyczących budżetu 

Gminy oraz Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy ws. zaopiniowania projektów uchwał.  
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      Ad. 7 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie przedstawił Burmistrz, stanowi ono załącznik nr 1 do protokołu.  

           K. Perdon : pytanie dotyczy VAT-u na jakim etapie jesteśmy szans jego odzyskania                        

i o jakiej kwocie mówimy?  Czego dotyczyła wizyta Marszałka Województwa?      

Skarbnik Gminy : Gmina Krobia od kilku lat odzyskuje podatek VAT, a w ostatnim 

czasie skorzystaliśmy z usług firmy zewnętrznej szkolącej także pracowników aby w 

przyszłości można było radzić sobie z takimi czynnościami. W roku bieżącym 

odliczyliśmy już 150 tys. zł, natomiast na bieżąco trwają czynności zmierzające do 

dalszych odliczeń, przygotowujemy się do częściowego zwrotu VAT-u z tytułu realizacji 

inwestycji na świetlicach wiejskich.   

K. Perdon : czy mamy zaległości z lat ubiegłych. 

Skarbnik Gminy : nie mamy zaległości, to są kwestie korekt deklaracji, ponieważ 

możemy cofnąć się o 5 lat wstecz. W przypadku, kiedy w jakimś elemencie nie 

uzyskaliśmy zwrotu, to poprzez korektę deklaracji można to uzyskać. 

           Burmistrz : odzyskiwanie VAT-u dotyczy to mechanizmu określonych warunków                        

i czynników jego odliczenia. Wizyta Marszałka Województwa miała charakter roboczy, 

dotyczyła kilku aspektów istotnych dla Powiatu Gostyńskiego, możliwości i kompetencji 

prawnych, kwestii decyzyjnych środków finansowych samorządu gminnego                                    

i powiatowego. Jednym z tematów poruszanych była kwestia poszukiwań węgla 

brunatnego  na terenie powiatu gostyńskiego i nie tylko związanego z podejmowanymi 

uchwałami przez rady miejskie i samorządów powiatowych związane ze stanowiskiem 

Województwa Wielkopolskiego w zakresie potencjalnych eksploatacji tego obszaru 

wielkopolski. Stanowisko Marszałka jest takie, że samorządy Wielkopolski powinny 

mówić jednym głosem. Spotkanie dotyczyła także rozwoju gospodarczego tej części                             

w trakcie rozmów z przedsiębiorcami Powiatu Gostyńskiego oraz ważna  deklaracja 

dotyczyła budowy obwodnicy Gostynia i zakończenia remontu drogi nr 434.      

           E. Dopierała : Panie uczestniczyły w konferencji dot. „Karty Dużej Rodziny”, jakich 

rodzin miałoby to dotyczyć? 

           Burmistrz : spotkanie miało charakter roboczy, wyrażenia chęci objęcia naszej gminy 

takim mechanizmem, aby inicjatywa dotyczyła skuteczności współpracy na terenie 

Gminy Śrem. Takie rozmowy są prowadzone i zainicjować włączenie przedsiębiorców 

naszej gminy do tego przedsięwzięcia. Natomiast są kwestie ustawowe związane                       

z wprowadzeniem karty na terenie całego kraju.    

Ad. 8  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  

a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Krobia za 2013 rok.  

1. przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu za 2013 rok  
Skarbnik Gminy D. Walczak przedstawił zarządzenie Burmistrza Krobi  Nr 18/2014 z dnia             

25 marca 2014 r. w sprawie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Krobia 

oraz planów finansowych gminnych instytucji kultury za rok 2013 oraz sprawozdania 

finansowe, stanowiące załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.   

2. opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym 

sprawozdaniu z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami 

Gminy Krobia za rok 2013 – Uchwała Nr SO-0954/20/10/Ln/2014 Składu Orzekającego 

RIO w Poznaniu z dnia 4 kwietnia 2014 roku w sprawie : wyrażenia opinii o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Gminy Krobia  za rok 2013.   
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Skarbnik Gminy odczytał powyższą opinię, stanowiącą załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu.  

3. dyskusja : nie zgłoszono.  

4. głosowanie : 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady. 

Uchwałę Nr XLVII/370/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 4 czerwca 2014 r. w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Krobia za 2013 rok; przyjęto jednomyślnie, głosowało15 radnych. 

 

b) udzielenia Burmistrzowi Krobi absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy 

Krobia   za 2012 rok. 

Burmistrz : sesja absolutoryjna jest dla każdego wójta, burmistrza, prezydenta ważnym 

wydarzeniem. W tym dniu jest rozliczany za swoją pracę w aspekcie zarządzania, realizacji 

zadań gminy w kontekście legalności i gospodarności i wydatkowania zgodnie                                 

z założeniami, planami  przejętymi przez Radę Miasta wytycznymi, podejmowanymi 

również decyzjami, co do realizowanych inwestycji. Jest to też taki moment próby, o tym 

jak wygląda współpraca pomiędzy organem stanowiącym jaki jest Rada Miejska,                        

a organem wykonawczym i aparatem pomocniczym, dzięki któremu burmistrz może te 

zadania realizować, mam na myśli Urząd, jednostki organizacyjne, zespół ludzi biorących 

udział  w realizacji zadań, co przekłada się w przedstawionym sprawozdaniu na wydanie 

kilkudziesięciu milionów złotych. Dla mnie poprzedni rok był nieciekawy, bo 

podejmowaliśmy szereg działań o charakterze innowacyjnym, mam na myśli działania                     

w ramach partnerstwa publiczno-prywatnego, decyzje dotyczące zmian                                      

w funkcjonowaniu pomocy społecznej   na terenie naszej gminy. Te decyzje w kontekście 

finansowym były widoczne, natomiast one na pewno mogą pokazać nowe możliwości 

działania samorządu, skutecznej realizacji zadań. Chciałbym podziękować wszystkim 

osobom, które ze mną pracowały w poprzednim roku, wspólnie realizowaliśmy te zdania, 

także we współpracy z organizacjami pozarządowymi, często z osobami fizycznymi, często 

wolontariuszami, inicjatorami przedsięwzięć.  Ten aspekt współpracy z mieszkańcami jest 

bardzo wyraźny i ważny,  ponieważ zwiększa możliwość naszego działania i w dużej części 

dzięki temu można nazwać naszą Gminę Gminą obywatelską. Cały budżet Gminy w mojej 

ocenie jest budżetem obywatelskim, a partycypacja mieszkańców jest bardzo ważna, ta 

wartość dodana wynika z łączenia się mieszkańców i zwiększania jeszcze bardzie do 

realizacji zadań samorządu, poprawy estetyki i wartości obiektów gminnych.   Dziękuję 

Państwu radnym za współpracę, za to że zawsze mogliśmy się spotykać, za dyskusje 

związane  z wydatkowaniem środków finansowych.   

1. opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Krobi o wykonaniu budżetu Gminy 

Krobia za 2012 rok, sprawozdaniach finansowych Gminy Krobia za rok 2012 oraz 

informacji o stanie mienia komunalnego wraz z wnioskiem o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi  za 2012 rok. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej M. Duda przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Krobi o wykonaniu budżetu Gminy Krobia za 2013 rok, sprawozdaniach 

finansowych Gminy Krobia za rok 2013 oraz informacji o stanie mienia komunalnego wraz 

z wnioskiem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi za 2013 rok, stanowiącą załącznik nr 

4 do niniejszego protokołu.  
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2. opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniesionym 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Krobi – Uchwała Nr SO-

0955/24/10/Ln/2014 Składu Orzekającego RIO w Poznaniu z dnia 23 maja 2014 roku                   

w sprawie : wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Krobi                       

o udzielanie Burmistrza Krobi absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2013 rok.  

Przewodniczący Rady odczytał powyższą opinię, która stanowi załącznik nr 5 do 

niniejszego protokołu. 

3. dyskusja : nie zgłoszono.  

4. głosowanie : 

Projekt uchwały przedstawił przewodniczący Rady.  

Uchwałę Nr XLVII/371/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 4 czerwca 2014 r.                              

w sprawie udzielenia Burmistrzowi Krobi absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy 

Krobia   za 2013 rok; przyjęto jednomyślnie, głosowało15 radnych. 
 

Przewodniczący Rady pogratulował uzyskanego absolutorium i realizacji budżetu roku 

2013. Podziękował wszystkim pracownikom Urzędu Miejskiego, jednostek organizacyjnych 

Gminy za takie gospodarowanie środkami finansowymi, publicznymi naszej Gminy, które 

zostało tak pozytywnie skwitowane podczas dzisiejszej sesji.     

Burmistrz : chciałbym podziękować za udzielone absolutorium. W przeciągu tych dwóch 

kadencji zawsze to absolutorium było udzielane i zawsze jest to na pewno dla każdego 

burmistrza istotne. Absolutorium udzielane jest wszystkim, którzy przy realizacji zadań 

danego roku pracowali, brali w tym udział i w imieniu wszystkich dziękuję. Pragnę zwrócić 

uwagę na coś, co wydaje mi się dla samorządu Gminy Krobia wyjątkowe, mało powszechne 

w naszych samorządach w Polsce, tutaj u nas to występuje,  w pierwszej kadencji oraz 

drugiej, że mechanizm działania, czy relacji samorządu  wewnątrz czyli pomiędzy organami 

gminy jaką jest rada i burmistrz opiera się na merytorycznej pracy. Nie ma w naszej radzie 

podziału na tych, którzy są przeciw, czyli opozycji i tych, którzy są za. Zawsze te podziały, 

które występują dotyczą kwestii merytorycznych, uchwał i tematów, które poddawane są 

dyskusji i podejmowane decyzje wynikają z poglądów i przekonań Państwa jako radnych,                  

a nie nacisków zewnętrznych lub innych mechanizmów. Ten model samorządu jest mi 

bardzo bliski i z taką ideą samorządu pracuję tutaj od ośmiu lat i chcę aby taki sposób 

funkcjonowania upowszechniał się w Polsce. Dziękuje.   
 

c) zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  Biblioteki Publicznej Miasta                  

i Gminy w Krobi za rok 2013. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy Damian Walczak.  

Uchwałę Nr XLVII/372/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 4 czerwca 2014 r. w sprawie  

zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy 

w Krobi za rok 2013; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 15 radnych. 
 

d) zatwierdzenia rocznego  sprawozdania  finansowego  Gminnego Centrum Kultury              

i Rekreacji im. Jana z Domachowa Bzdęgi w Krobi za rok 2013. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy Damian Walczak.  

Uchwałę Nr XLVII/373/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 4 czerwca 2014 r. w sprawie  

zatwierdzenia rocznego  sprawozdania  finansowego  Gminnego Centrum Kultury                           

i Rekreacji im. Jana z Domachowa Bzdęgi w Krobi za rok 2013; przyjęto jednomyślnie,  

głosowało 15 radnych. 
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e) nieodpłatnego przejęcia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości 

położonej w Chwałkowie. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił naczelnik WIGP A. Olejnik, 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy Ł. Kubak : komisja obradowała                 

w dniu dzisiejszym i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

Uchwałę Nr XLVII/374/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 4 czerwca 2014 r. w sprawie  

nieodpłatnego przejęcia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości położonej                      

w Chwałkowie; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 15 radnych. 
 

f)wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanych położonych w Kuczynie. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Naczelnik WIGP A. Olejnik.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy Ł. Kubak : komisja obradowała                 

w dniu dzisiejszym i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

Uchwałę Nr XLVII/375/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 4 czerwca 2014 r. w sprawie  

wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanych położonych w Kuczynie; 

przyjęto jednomyślnie,  głosowało 15 radnych. 

 

g) wyrażenia zgody na nabycie udziału w nieruchomości niezabudowanej  położonej                  

w Żychlewie.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Naczelnik WIGP Andrzej Olejnik.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy Ł. Kubak : komisja obradowała                 

w dniu dzisiejszym i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Uchwałę Nr XLVII/376/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 4 czerwca 2014 r. w sprawie  

wyrażenia zgody na nabycie udziału w nieruchomości niezabudowanej  położonej                           

w Żychlewie; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 15 radnych. 

Salę obrad opuścił radny Z. Nowacki.  

h) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawiła Naczelnik WSS M. Moskwa-Loman.  

Uchwałę Nr XLVII/377/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 4 czerwca 2014 r. w sprawie  

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 

14 radnych. 

Na salę obrad przybył radny Z. Nowacki.  
 

i) uchwalenia Statutu Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krobi.  
Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawiła Sekretarz Gminy K. Szablewska.   

Uchwałę Nr XLVII/378/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 4 czerwca 2014 r. w sprawie  

uchwalenia Statutu Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krobi; przyjęto 

jednomyślnie,  głosowało 15 radnych. 
 

j) zmiany Uchwały Nr XLII/337/2013 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 grudnia                    

2013 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia                   

na lata 2014 – 2025.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Uchwałę Nr XLVII/379/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 4 czerwca 2014 r.                            

w sprawie zmiany Uchwały Nr XLII/337/2013 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 grudnia                    

2013 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 

2014 – 2025; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 15 radnych. 
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k) zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2014.  

Projekt uchwały i uzasadnienie oraz autopoprawkę stanowiąca złącznik nr 6 do protokołu 

przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem : komisja obradowała w dniu dzisiejszym                           

i projekt uchwały oraz autopoprawkę zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Zgłoszoną autopoprawkę przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.  

Uchwałę Nr XLVII/380/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 4 czerwca  2014 r.                            

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2014; przyjęto jednomyślnie,  

głosowało 15 radnych. 
 

Ad. 9 Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Gminy Krobia                                    

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2013”. 

Sprawozdanie przedstawiła Naczelnik WSS M. Moskwa-Loman, które stanowi załącznik                       

nr 7 do protokołu.  

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych E. Dopierała : komisja po uzyskaniu 

wyjaśnień Kierownika Referatu Oświaty i Spraw Społecznych Agnieszki Linowskiej 

stwierdza, iż współpraca Gminy Krobia z organizacjami pozarządowymi w 2013 roku 

przebiegała zgodnie z uchwalonym przez Radę Miejską „Programem współpracy Gminy 

Krobia oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2013”. Komisja ocenia realizację programu                              

i zaangażowanie Gminy Krobia we współpracę z organizacjami pozarządowymi 

pozytywnie.    
 

Ad. 10  Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2013 dla gminy 

Krobia.  

Ocena stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych E. Dopierała : ocenę na posiedzeniu 

przedstawiła Kierownik MGOPS Anna Krzyżostaniak, komisja stwierdza, że dokument 

został przedłożony Radzie Miejskiej w ustawowym terminie. Ośrodek przygotowując ocenę 

zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę aktualnej sytuacji społecznej                                    

i demograficznej  skorzystał ze sformalizowanego druku dokumentu zalecanego w ramach 

internetowego systemu centralnej aplikacji statystycznej. Przedmiotowy materiał podlega 

analizie dokonywanej przez specjalistów Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej                     

w Poznaniu.  Ocena ta będzie stanowić podstawę do planowania budżetu  na rok następny. 
 

Ad. 11 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.    
Burmistrz : odpowiadając radnej E. Dopierała odnośnie mechanizmów związanych                          

z wdrażaniem podręcznika bezpłatnego, to konkretnych informacji jeszcze z Ministerstwa 

nie ma, przekazy medialne są sprzeczne i myślę, że koniec sierpnia będzie okresem 

wdrażania takich zmian.  

Zmiany w zakresie ilości oddziałów w szkołach przekaże w najbliższym okresie.   

Na dzień dzisiejszy nie ma przewidzianych asystentów nauczycieli, nie ma w planach 

zatrudnienia takich osób. 

Zgodnie z moją wiedza ilość miejsc w przedszkolach generalnie ona jest wystarczająca, nie 

wiadomo natomiast jak do końca będzie wyglądała sytuacja dzieci odroczonych, które 
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powinny pójść do szkoły, a w praktyce będą mogły do końca roku ubiegać się o odroczenie                   

i dla nich trzeba będzie znaleźć miejsce.  

W odpowiedzi na pytanie dotyczące zajmowania miejsc publicznych przez dłuższy okres 

czasu to chciałbym się podzielić pewną dygresją związaną z obchodami święta, które dzisiaj 

mamy 25 –lecie pierwszych demokratycznych wyborów, prawie demokratycznych, bo nie 

do końca takie były.  Kompetencje do określonych działań są zapisane w odpowiednich 

rozporządzeniach i ustawach. Działać można tylko wtedy, kiedy ma się do tego 

odpowiednie upoważnienie.  Jeśli określamy pewną sferę publicznego dostępu bezpłatnego 

dla mieszkańców to zwiąże się to z pewnymi konsekwencjami wynikającymi z wolności do 

tego, samoodpowiedzialności. Jeśli mam pojazd i go parkuję ileś miesięcy w jednym 

miejscu to zajmuję przestrzeń dostępną publicznie. Natomiast kompetencje jakie my mamy 

jako administracja publiczna, ona wiąże się to z możliwościami działania na poziomie 

kompetencji organu stanowiącego jaki jest rada miejska, tj. wprowadzenia strefy płatnego 

parkingu. Burmistrz też jak każdy podmiot struktury Państwa musi pamiętać, że jego 

obowiązkiem jest działanie w obszarze prawa, na obszarze prawa i jeśli tego nie robi, 

przekracza to, to musi się liczyć także z naruszeniem z tego tytułu konsekwencji.  

Odpowiadając na interpelacje radnego M. Dudy : odnośnie przestrzegania przepisów ruchu 

drogowego to wiele ciekawych refleksji można na ten temat wysnuć.  Jeśli chodzi                                

o wprowadzenie ograniczenie czasu parkowania przy szkole, to cała ta inicjatywa została 

przedsięwzięta.  Przekroczenie tego czasu stanowi naruszenie przepisów ruchu drogowego                  

i możliwość poniesienia odpowiednich konsekwencji. Samorząd gminny ma w tym zakresie 

pewne kompetencji, lecz musiałby powołać Straż Miejską do tego celu. 

Połączenie skrzyżowania ul. Mickiewicza z przejazdem na tzw. Heimat nadal czekamy na 

stanowisko Komisji Bezpieczeństwa. 

Rozumiem, że jest to kolejny wniosek dotyczący wprowadzenia ograniczeń na terenie 

miasta, jest ich już kilka, także w zakresie terenów wiejskich. Na pewno zostaną brane pod 

uwagę przy rozpatrywaniu priorytetów naszych działań w zakresie wydatków na drogach 

publicznych związanych z bezpieczeństwem poruszania się.     

Podobnie dotyczy to ul. Miejsko-Góreckiej, można wskazać więcej takich lokalizacji,                         

na ul. Wały, Zajazdowej, w Gogolewie, także tych miejsc jest więcej.   

Odnośnie tematu Wyspy Kasztelańskiej i fosy, całego obszaru tej części miasta staramy się 

przywracać do pewnej estetyki jednym z tego elementów jest oczyszczenie fosy.                              

Z perspektywy bierzemy to pod uwagę, jest to teren naszych strategicznych działań. Biorąc 

pod uwagę to, że nie jesteśmy w stanie wykonać wszystkiego na raz, wymaga to środków                      

i zaangażowania i ta kwestia wiąże się z wyborem pewnych przedsięwzięć. Oczywiście 

powinniśmy na ten temat rozmawiać, planować i wybierać te priorytety. Miesiąc temu 

rozdysponowaliśmy nadwyżkę finansową i był wtedy stosowny moment. aby zastanowić się 

nad tym jakie działania musimy podjąć.  Mnie zastanawia to, że rozmawiamy, spotyka się 

Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gminy aby dokonać wyboru miejsc naprawy chodników                     

i dróg, podejmujemy decyzje, wybieramy priorytety, a na następnej sesji są zapytania o to, 

kiedy zostanie zrobiony chodnik na innej ulicy. Rozdysponowujemy nadwyżkę finansową 

na określone działania i w tym momencie nie pojawiają się postulaty, czy propozycje 

zmiany a na innym spotkaniu pojawiają się zapytania dotyczące jakiejś innej inwestycji, w 

tym przypadku myślę o fosie. Rozumiem, że sesja rady po to jest aby na te tematy 

dyskutować, wskazywać i tak można do tego podchodzić, natomiast wydaje mi się, że 

determinuje to skuteczność realizacji zadań. Dziś jedynie mogę powiedzieć tyle, że jest 
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potrzeba tego wykonania, kiedyś zrobimy.  W tym momencie działanie pokazujące 

skuteczność i dobrą pracę radnego, to ja bym to widział w czymś innym. Stowarzyszenie 

Ziemia Krobska otrzymało dofinansowanie na kolejny etap realizacji projektu Młodzi 

Aktywni, fajny projekt wdrażany od kilku lat, który przyniesie w przyszłości duże efekty dla 

lokalnej społeczności, o tym jestem przekonany i w to mocno wierzę. I to w tym obszarze 

można wskazać duże zaangażowanie Pana radnego Dudy, natomiast składanie interpelacji        

w formie zapytań nie przynosi w tym momencie efektów.  

M. Duda : ja nie zapytałem o to, czy fosa może być zrobiona w tym roku, jak Pan dobrze 

słyszał moje pytanie. Pytałem o to, czy w przyszłości Państwo myślicie o tym, żeby                         

co z tym zrobić, ponieważ sobie zdaję sprawę, że minął czas dzielenia nadwyżki                               

i propozycje jakie Pan przedstawił na chwilę obecną były ważniejsze od tego zadania.  

Pytam wyraźnie o to, aby zwrócić na to uwagę. Żyjąc w tym środowisku słyszę opinię ludzi, 

że nic się z tym nie robi.  To nie jest tak, że mówię po to aby cokolwiek powiedzieć, tak to 

Pan powiedział, bo tego w taki sposób nie odbieram. Chciałem zwrócić uwagę, że głos 

społeczeństwa w tym temacie się wpisał.    

R. Szulc : wydaje mi się, że często powtarzamy się na sesjach z zapytaniami                                      

i interpelacjami. Mamy posiedzenie wspólne rady, poszczególne komisje, gdzie omawiamy 

te sprawy, a przychodzi sesja i nagminnie powtarzamy te same sprawy. Wiadomo, że 

potrzeb w gminie jest bardzo dużo, w każdej miejscowości, każdy czeka i powinniśmy 

podchodzić do tego w miarę cierpliwie i po kolei będziemy je realizować.   

M. Duda : przy dzieleniu nadwyżki budżetowej nie zabierałem głosu, uważałem, że to co 

Burmistrz przedstawił jest realne do wykonania. 

Burmistrz : uspakajając Pana radnego myślimy o tych różnych przedsięwzięciach, o fosie,                

o wielu potrzebach w gminie, mamy je zebrane, przyjmujemy wszystkie postulaty i przy 

każdym momencie zaistnienia środków finansowych wracamy do nich zastanawiamy                      

co w dalszych etapach wykonywać.  Wielkości środków finansowych na wydatki 

inwestycyjne w porównaniu do roku 2005, 2006 wzrosły bardzo znacznie. Chciałbym 

zwrócić uwagę, że kadra w Urzędzie się nie zmieniła, ilość osób, które realizowały  zadania 

inwestycyjne jest ta sama.  

Odpowiadając na interpelacje radnego M. Szpurka, to sprawdzimy kwestie możliwości 

założenia barierki, lecz jest to droga powiatowa. 

Kwestia wyłonienia wykonawcy na realizację ogrodzenia jest w trakcie. 

Odnośnie parku w Chwałkowie, to wpływu na problemy w nim występujące my jako 

samorząd nie mamy. Przekażemy problem niedrożności mostu pod drogą powiatową. 

W kwestii kanalizacji deszczowej, to będziemy na bieżąco działać. 

Kwestia poprawy bezpieczeństwa przejazdu dzieci do szkoły w Ciołkowie, to jest jedne                        

z elementów współpracy ze szkołą, środki zostały przekazane. 

Na temat słupów w Ciołkowie trwa współpraca i na pewno będziemy to kontynuować. 

M. Szpurka : barierki w tym miejscu są niezbędne dla bezpieczeństwa nas wszystkich. 

K. Perdon : na odcinku drogi wojewódzkiej kilometrami ciągną się takie barierki,                                    

a w miejscach takich jak szkoła, które wymagają to nie ma taki barierek. 

Burmistrz: przekażemy do Zarządcy Drogi Wojewódzkiej.   

Odpowiadając w dalszej części na interpelacje radnego M. Szpurka odnośnie ul. Wały                             

i Zajazdowej, to chciałbym zwrócić uwagę, że te ulice nie mają chodników, pas drogowy 

kończy się na jezdni.  Wprowadzenie tam ruchu nieograniczonego wiąże się z kwestią 

bezpiecznego poruszania się po tych odcinkach. Kilkanaście lat  temu uregulowano tam 
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zakaz ruchu, przed moim przyjściem do pracy w samorządzie, było to na wniosek 

mieszkańców tych ulic, złożonego do Rady Miejskiej.  W mojej ocenie ograniczenie to jest 

w pełni uzasadnione. Nie będą się ustosunkowywał do tego w jaki sposób kierowcy 

korzystający z dróg przemieszczają się po naszych drogach w Polsce.  

Temat dodatkowego uhonorowania uczestników biegu wiosny i jesieni, to zostanie 

rozważone. Dość spore środki finansowe przeznaczane są na organizacji tych biegów, bierze 

w nim udział duża liczba osób i na pewno generowałoby to dodatkowe koszty.    

Odpowiadając na interpelację radnej G. Skrobała odnośnie ograniczenia prędkości                       

w Nieparcie przy szkole, to również dot. takiego ograniczenia w Krobi również do Powiatu 

była kierowana. Gdyby zachowano ten poziom poruszania się jaki jest obecnie, czyli 50 

km/h byłby wystarczający. Obawiam się, że wprowadzenie ograniczenia do 30 km/h 

niczego nie zmieni będzie problemem nadal.  Nawet jeśli ograniczeń nie będzie to tak te 

osoby, które poruszają się z nadmierną prędkością nie zmienią tego. 

Odnośnie interpelacji dotyczącej drogi powiatowej, to przekażemy zarządcy drogi.   
 

Ad. 12  Wolne głosy i wnioski.  

K. Puślednik, radna Rady Powiatu Gostyńskiego : odnośnie drogi 434, nasilenie ruchu na 

tym odcinku się zwiększyło, do ronda nic się nie zmieniło, nie ma innego rozwiązania albo 

jest jeszcze gorzej odnośnie nasilenia ruchu, lecz są założone chodniki. Jeśli chodnik ma                   

2 m szerokości to wystarczy oznakowanie poziome lub pionowe dla ruchu rowerowego. 

Niezbędne byłoby to dla prawidłowego ruchu naszych mieszkańców i należy to rozważyć. 

Burmistrz : chciałbym zasiąść w tej Komisji Bezpieczeństwa jeśli nie ma sygnału, nie ma 

tematu. Jakiś czas temu zwróciliśmy się do zarządcy drogi wojewódzkiej odnośnie tematu 

oznakowania  inwestycji, która miała miejsce. W momencie projektowania tej drogi odcinek 

od ronda do ul. Dworcowej miał zaplanowane te rozwiązania. Obecnie mamy deklaracje, że 

zostanie wykonane  oznakowanie na chodniku. Natomiast czy zarządca drogi powinien dbać 

o oznakowanie, czy Gmina, to chciałbym zwrócić uwagę na logikę podziału kompetencji. 

Gmina jest od  zajmowania się sprawami lokalnymi, natomiast te odcinku dróg oznaczone 

są jako wojewódzkie i przestały mieć charakter lokalny. Celowo zostały wydzielone                            

i określone zostało zarządzanie nimi przez organy województwa, dlatego, że taki jest system 

komunikacyjny w naszym kraju. To nie jest tak, że możemy przyjmować i zarządzać 

wszystkimi drogami na terenie gminy, dlatego jest takich ich podział. Niewłaściwe byłoby 

takie zarządzenie, że każda Gmina sobie we własnym zakresie realizuje zadania na drogach 

położonych na ich terenie. 

K. Puślednik : mnie chodziła o tą część chodników z których my właśnie korzystamy.    

Burmistrz : chodnik jest w pasie drogowym zarządzanym przez nadzór wojewódzki,                        

a sprawa jest już załatwiona będzie tam ruch rowerowy dopuszczony na tym odcinku. 

Ł. Kubiak : jak obecnie wygląda sprawa naszych mieszkańców korzystających z opieki ŚDS 

w Gostyniu? 

Burmistrz: wg mojej wiedzy nasi mieszkańcy przebywają w tej placówce, lecz z pewnymi 

problemami, mają krótki okresy przyjęć na 2 miesiące, są urlopowani. Natomiast 

porozumienie nie zostało wypowiedziane, to jest ważne, bo mają prawo tam przebywać. 

Stanowisko Gminy Gostyń jest nadal bez zmian i czekamy na jakieś ich działania. 

M. Szpurka : ponad 15 lat temu fosa była czyszczona i wówczas była mowa o tym,                          

że konieczne jest sypanie ok. 700 kg wapna aby jej stan flory utrzymywał się prawidłowo,                   

a tego nie wykonano i są takie efekty, jak są. Zamontowane niedawno fontanny nie spełniały 

zadania, ponieważ dawały jeszcze więcej tlenu dla rozwoju roślinności wodnej.  
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Burmistrz: też uważam, że odmulenie fosy jest potrzebne, jak wiele innych zadań, w tym 

momencie potrzeba jest wyboru priorytetów. Odnośnie zastosowania wapna, to ja nie będę 

się wypowiadał, być może byłby to sensowny skutek. Kwestia zamontowania urządzeń, to 

napowietrzanie tego akwenu wodnego jest niezbędne i potrzebne i trudno było patrzeć na to 

jak ryby wypływają na powierzchnie. Nasze działania w tym obszarze były interwencyjne, 

może rzeczywiście trudno utrzymać przepływ wody ze względu na zamulenie tego stawu. 

Uważam, że działania te były potrzebne, a w momencie odmulenia fosy będą spełniały 

swoją funkcję znacznie lepiej. 

G. Skrobała :  Pani Naczelnik przedstawiała aktywną działalność kół gospodyń na terenie 

gminy, skupiająca się na terenie danej miejscowości. W Gogolewie i Nieparcie jest ona 

bardzo zaawansowana,  roku na rok bardo wzrasta. Widziałabym konieczność spotkań 

Zarządów KGW, takich jak były dotychczas. Były ostatnio przyznane granty i jeśli ktoś się 

dowiedział, to sobie napisał. Wiadomo, że są to kobiety nie zawsze z wiedzą merytoryczną                            

i potrzebują jakiegoś wsparcia. Uważam, że dobrze byłoby jakieś wspólne spotkania 

zorganizować, żeby przedstawić harmonogram działań na terenie gminy w których 

uczestniczyłyby.  

Burmistrz : Urząd w pewnych obszarach jest elementem, który ma wspierać pewne 

inicjatyw, ponieważ warto się integrować, spotykać. Obecnie taka inicjatywa powinna już 

być po stronie liderek, jeśli jest potrzeba spotykania się, integracji i tak to powinno 

funkcjonować. Jeśli chodzi o pomoc w organizacji, to jesteśmy chętni. Funkcjonują już na 

terenie  kraju Stowarzyszenia zrzeszające KGW lub inne formy działalności kobiet 

aktywnych. Takie działania będziemy wspierali i możemy zapewnić pewną logistyką, 

natomiast, a potrzebne są chęci samych pań.   

G. Skrobała :  chodzi mi o to, że były przyznawane granty i skąd panie z KGW miały mieć                        

o tym wiedzę, że mogły do takiego projektu przystępować. Nie znają się na tym, nie wiedzą 

jak to napisać, jak do tego podejść. Chodziłoby mi o to aby jakiś instruktaż był, ponieważ na 

pewno byłyby chętne koła, które w tych  grantach uczestniczyły.   

Burmistrz : z tego co wiek, to informacje są przekazywane do kół gospodyń i organizacji 

pozarządowych działających na naszym terenie. Podmioty, które zainteresowane są                          

o ubieganie  środków zewnętrznych mogą się spotkać w Urzędzie, skorzystać z pomoc 

Wydziału Spraw Społecznych, jest tutaj kwestia właśnie tej inicjatywy. To nie może być 

tak, że ktoś dostał, zrobił i mamy żal i pretensje, że ktoś inny ma. 

Naczelnik WSS M. Moskwa-Loman : też do mnie takie sygnały docierały, że faktycznie ta 

aktywność kół gospodyń na terenie gminy zmalała i po tych sygnałach podjęłam działania 

organizując spotkania dla przedstawicielek kół, lecz tylko dwa skierowały zainteresowanie. 

Pracownice wydziału informowały wszystkie KGW o konkursach, a także                                         

o organizowanych przez Spółdzielnię Mleczarską. Wg mnie reaktywujemy tą współpracę.     

Burmistrz : jeśli nadal będziemy patrzeć na to, że ma to robić Urząd, to nigdy nie będziemy 

mieć dobrze funkcjonujących KGW. Musi odwrócić się sytuacja, po której stronie jest ta 

inicjatywa. 

G. Skrobała :  nie mam pretensji, nie mówię o tym, żeby Urząd aktywizował koła gospodyń, 

absolutnie. Rzeczywiście ta aktywność wzrasta, jestem dumna z kobiet z okręgu, które 

reprezentuję, ponieważ bardzo dużo wspólnie podejmujemy działań. Myślę, tylko o tym aby  

co jakiś czas takie spotkania organizacyjne zorganizować, może koła zintegrowałyby                                  

się wspólnie.  
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Burmistrz : Panie musza polubić Urząd i musza polubić Gminę. Dobre relacje konieczne są 

dla dobrej współpracy.            
 

Ad. 13 Zakończenie obrad  sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej: dziękuję wszystkim osobom, które sesję przygotowały, 

dziękuję wszystkim za przybycie i zamykam XLVII sesję Rady Miejskiej w Krobi. 
     
   Protokół sporządziła :                                                  

       Aurelia Sikorska   


